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Plan van aanpak: Diversiteit & Inclusie 2023 

Aanleiding 
Begin 2021 ondertekenden we samen met 25 andere sportbonden het Charter Diversiteit & 
Inclusie van NOC*NSF. Met de ondertekening van het Charter Diversiteit spraken we de 
intentie uit om de komende jaren aan de slag te gaan met diversiteit binnen onze 
werkorganisatie, het bestuur en de verenigingen.  
 
In 2022 hebben we ons gefocust op drie gebieden: Para badminton, de verhoogde 
participatie van ouderen en het vergroten van de diversiteit in commissies en in de 
werkorganisatie. Daarnaast hebben een werkgroep opgericht die fungeert als een 
strategisch en beleidsmatig adviesorgaan. Samen maken we een plan van aanpak voor 2023. 
Momenteel bestaat de werkgroep uit zeven vrijwilligers en een medewerker van het 
bondsbureau. 

Daarnaast werken we stap voor stap toe naar de mijlpaal van NOC*NSF in 2032: “In 2032 
heeft iedereen, in alle levensfasen en op alle ambitieniveaus, dagelijks sportplezier. Bovenal 
door zelf en samen te sporten, te excelleren in sport of sportief te bewegen, maar ook als 
vrijwilliger, professional en supporter in een sociaal veilige, gezonde en duurzame omgeving. 
Verrijkt door waardevolle topsport.’’ 

Kernboodschap/doel 
De kernboodschap (in de communicatie) is ‘badminton is van en voor iedereen’: iedereen is 
welkom binnen onze sport ongeacht huidskleur, etnische afkomst, religie, gender, seksuele 
voorkeur, leeftijd, fysieke/mentale mogelijkheden of beperking. Dat betekent dat we open 
staan voor alle geledingen van de maatschappij en we altijd open staan voor nieuwe 
ontwikkelingen. Wij zijn ervan overtuigd dat met de juiste focus en solide beleid op dit 
onderwerp, diversiteit en inclusie gaat helpen om alle talenten en kwaliteiten binnen onze 
sport te benutten om zo een nog sterkere organisatie te creëren. 

Terugblik 2022 
Eind 2021 hebben we een plan van aanpak voort 2022 opgesteld met doelstellingen en 
ambities. Gedurende het jaar kwamen we tot de conclusie dat niet alle doelen even realistisch 
en haalbaar waren en moesten we wat bijsturen. We hebben de doelstellingen op het gebied 
van Parabadminton door diverse omstandigheden niet kunnen realiseren, maar we zijn er wel 
in geslaagd om de samenwerking met OldStars aan te gaan en dit bij tien clubs te starten.  

Panel D&I – december 2022 

In december 2022 hebben we een enquête uitgezet onder de panelleden over diversiteit en 
inclusie. We willen graag weten hoe inclusief onze sport wordt ervaren, wat er speelt in 
badmintonnend Nederland op dit gebied en waar de behoeftes liggen om een veilig 
sportklimaat te realiseren. De uitkomsten gebruiken we voor het verder uitstippelen van ons 
beleid om een veilige, inclusieve en positieve badmintonwereld te creëren.  
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Aanpak 2023 
In 2023 gaan we verder met de in 2022 ingeslagen weg. Als werkgroep hebben we de 
volgende focusgebieden/onderwerpen gekozen om in 2023 mee aan de slag te gaan. Dit 
betekent niet dat we de andere aspecten niet belangrijk vinden, maar als we concrete 
stappen willen maken, zullen er keuzes gemaakt moeten worden. 

Onderwerpen 2023 
1. Bewustzijn bij verenigingen/leden 
2. Para badminton 
3. Badminton in kwetsbare wijken (mensen met andere etnische afkomst/lager inkomen) 
4. Veteranen/OldStars 
5. Richtlijnen voor transgenders 
 
1.  Bewustzijn bij verenigingen & leden 
Intro/toelichting 
Diversiteit en inclusie begint bij creëren bij bewustzijn en kennis bij leden en verenigingen. 
Voordat individuele onderwerpen op het gebied van diversiteit en inclusie uitgevoerd 
kunnen worden, is het van belang dat verenigingen én wij als Badminton Nederland zich 
bewust zijn van het belang van dit thema. Diversiteit en inclusie gaat helpen om alle talenten 
en kwaliteiten binnen onze sport te benutten om zo een nog sterkere organisatie te creëren. 
Met het realiseren van het bewustzijn bij onze achterban verhogen we de participatie bij dit 
onderwerp en hebben de doelstellingen ook een grotere slagingskans. 

Een gestructureerd communicatie op dit vlak is essentieel. Een goed communicatieplan is 
echt een must. Het is belangrijk om niet allen informatie te verspreiden maar ook de best 
practices van andere (sport-)verenigingen te delen. Op deze manier zien verenigingen hoe 
andere clubs met thema omgaan en kunnen ze concreter aan de slag. Denk hierbij aan: wat 
kan een vereniging doen voor mensen met een financiële achterstand? Of als iemand geen 
Nederlands spreekt? 

Het is ook belangrijk om met de verenigingen in gesprek om de nut en noodzaak van 
diversiteit en inclusie over te brengen. Door het gesprek aan te gaan krijg je direct feedback 
en vragen van de verenigingen. Dan hoor je tegen welke issues ze tegenaan lopen, welke 
belemmeringen die zij zien en op welke vlakken hulp nodig is. Dit kan bijvoorbeeld tijdens 
regiovergaderingen of webinars.   
 
Bewustwording begint bij ons als Badminton Nederland zelf. We willen diversiteit en inclusie 
een structureel onderdeel maken van onze vergaderstructuur. Zowel binnen de eigen 
organisatie als in gesprek met verenigingen/leden. We maken er een beschreven onderdeel 
van in ons personeelsbeleid. Daarnaast is een gedegen communicatieplan diversiteit en 
inclusie van cruciaal belang. 
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Doelstellingen 
Doelstelling 1: het opstellen van een communicatieplan + jaarkalender.  
Doelstelling 2: diversiteit en Inclusie wordt opgenomen in het personeelsbeleid. 
Doelstelling 3: we organiseren minimaal 3 webinars/informatiebijeenkomsten voor 
verenigingen/leden. 
 
2. Para badminton 
Intro/toelichting 
We vinden het belangrijk dat mensen met ofwel een lichamelijke en/of geestelijke beperking 
kunnen badmintonnen. We willen laten zien dat badminton bij uitstek een geschikte sport is 
voor parasporters. We hebben sinds een aantal jaar al een werkgroep op het gebied van 
parabadminton en we willen nu een stap verder door een betere coördinatie en structuur te 
realiseren binnen het verenigingswezen. Daarnaast is er een aantal verenigingen dat de 
ambitie heeft om het parabadminton een plek te geven binnen de vereniging en we willen 
hen hiermee concreet helpen. 

Om de daling van het aantal “bekende” spelers te keren, dient er een omschakeling in de 
benadering plaats te vinden. Waar tot voor kort het idee bestond dat door spelers op het 
hoogste niveau te laten spelen (Wereldkampioenschappen, Olympische Spelen) er vanzelf 
meer spelers bijkomen, lijkt dat niet het geval. Daarom dienen we terug te gaan naar de 
basis: breedtesport. Binnen de gehele omschakeling staat bewustwording centraal. 
Iedereen, beperkt of onbeperkt, moet kunnen sporten op ieders niveau en met iedereen. 
 
Doelstellingen 
Doelstelling 1: website verder vormgeven. 
Doelstelling 2: verenigingen benaderen d.m.v. een inventarisatie over welke kansen (en hoe) 
bestuurders zien. 
Doelstelling 3: trainers de deskundigen van Badminton Nederland benaderen d.m.v. een 
inventarisatie over hun ideeën inzake training geven en het begeleiden van sporters. 
Doelstelling 4: overleg met (sport)organisaties m.b.t. uitwisseling kennis/ideeën, 
samenwerking, ondersteuning en versterking. 
 
 
3. Badminton in kwetsbare wijken (mensen met andere etnische afkomst/lager inkomen) 
Intro/toelichting 
Voor mensen met een kleine portemonnee of met een andere etnische achtergrond is het 
lang niet altijd vanzelfsprekend om te sporten. In de grotere steden is deze groep mensen 
vooral terug te vinden in achterstandswijken. We vinden het belangrijk om ons 
maatschappelijke betrokkenheid te tonen en ons in te spannen voor deze doelgroep. 
Iedereen die wilt badmintonnen, moet hier immers de gelegenheid voor krijgen.  
 
In 2023 richten we ons op een aantal plaatsen omdat een landelijke aanpak meer 
voorbereiding vergt. Voor een landelijke actie is het belangrijk om een quickscan te maken 
zodat er een integrale aanpak plaatsvindt met scholen, gezondheidszorg, ouders en 
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verenigingen. Om te voorkomen dat we het wiel opnieuw uitvinden, is het beter om per 
provincie uit te werken welke mogelijkheden er zijn. 

We zetten in op twee sporen. We willen in een aantal gemeenten een (Air-
)badmintonactiviteit organiseren in samenwerking met lokale maatschappelijke organisaties. 
Hierbij willen we ook de samenwerking zoeken met andere laagdrempelige sporten. Door 
gezamenlijk op te trekken kunnen meer kinderen geholpen worden in het vinden van hun 
favoriete sport en draag je tegelijkertijd bij aan brede motorische ontwikkeling. 

Tevens gaan we kijken hoe we dit thema een duurzaam karakter kunnen geven door de 
koppeling te maken met de plaatselijke badmintonvereniging. In dat kader willen we 
badmintonverenigingen ook helpen bij het aanvragen van subsidies en 
stimuleringsbudgetten.  
 
Daarnaast willen we in meerdere gemeentes Let’s Play Netten plaatsen. Dit kan op een 
schoolplein, een openbare sportplaats of bij Cruyff of Krajicek Courts. 
 
Doelstellingen 
Voor verenigingen 
Doelstelling 1: het gebruik maken van een reeds bestaande kaart/lijst van maatschappelijke 
organisaties of subsidie aanvragen om dit te kunnen doen. Eind 2023 is er een link aanwezig 
op de website van Badminton Nederland waarop je per provincie kan zien welke initiatieven 
en fondsen er zijn. 
 
Voor mensen uit kwetsbare wijken 
Doelstelling 2: het organiseren van een (Air-)Badmintoninstuif in 3 gemeentes. 
Doelstelling 3: het plaatsen van Let’s Play netten in 5 steden in samenwerking met de 
verenigingen en gemeentes. 
Doelstelling 4: in 2023 organiseert/participeert Badminton Nederland ten minste (bij) een 
lokale Multisportdag samen met andere bonden.  
 

4. Veteranen/OldStars 
Intro/toelichting 
Gezondheid en healthy aging zijn belangrijke maatschappelijke thema’s, waaraan ook wij 
onze bijdrage willen leveren. Badminton is tenslotte voor alle leeftijden. Het aantal 
ouderen* dat echter nog badmintont is procentueel niet hoog. Wij willen inspelen op de 
behoefte van ouderen om lang fit en gezond te blijven, door hen te kunnen laten 
badmintonnen op een manier die past bij de fysieke mogelijkheden. Hiermee werken we aan 
ledenbehoud en trekken we tevens nieuwe leden aan. 
 
Inmiddels zijn er al 10 verenigingen aan de slag met OldStars. Dit is een initiatief van het 
Ouderenfonds om 55-plussers in de samenleving fit en sociaal betrokken te houden. Echter 
staat dit initiatief onder financiële druk. Desondanks willen we verenigingen stimuleren om 
een passend aanbod te doen voor ouderen.  
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Daarnaast loopt het aantal deelnemers aan de Nederlandse Veteranen Kampioenschappen 
wat terug. Hier willen we graag verandering in brengen, door meer promotie te maken voor 
dit evenement. 
*Bij OldStars is iemand ouder bij 55plus-leeftijd. Als definitie houden wij die van het Mulier Instituut aan: 

https://www.mulierinstituut.nl/onderzoeksthemas/diversiteit/ouderen/  

 
Doelstellingen 
Doelstelling 1: het aantal verhogen van het aantal toernooien met een veteranenklasse. 
Doelstelling 2: het aantal verenigingen dat een aanbod (eventueel OldStars) heeft voor 
ouderen verhogen naar 20. 

 
5. Richtlijnen voor transgenders 
Intro/toelichting 
Het afgelopen jaar hebben we een aantal keer het verzoek gekregen om het geslacht van 
een lid te wijzigen die in transitie was gegaan. Tevens kregen we meermaals de vraag hoe wij 
als Badminton Nederland mee omgaan. Omdat op zowel nationaal als internationaal niveau 
de discussie over de regels met betrekking tot transgenders nadrukkelijker wordt gevoerd en 
er meer leden zich melden hebben we besloten om met dit thema toe te voegen aan ons 
plan voor 2023. 

Iedereen moet zich thuis kunnen voelen in de sport. Helaas is dit voor gender- en 
seksediverse personen (nog) niet altijd het geval. Als badmintonsport willen we graag laten 
zien dat iedereen zich thuis moet voelen in onze sport. Daarom willen we starten om een 
beleid/richtlijn te ontwikkelen voor transgenders in de badmintonsport.  

NOC*NSF heeft in 2021 reeds de Richtlijn Gender- en seksediverse personen ontwikkeld. 
Naast het creëren van bewustzijn voorziet deze richtlijn sportaanbieders van de juiste 
kennis, ervaring en standpunten zodat zij een inclusieve en sociaal veilige sportclub in de 
praktijk kunnen brengen. Op mondiaal niveau is de Badminton World Federation (BWF) in 
juni 2022 een onderzoek gestart naar transgenderatleten in de badmintonsport om 
"evidence-based" beslissingen te nemen. Het is echter nog onduidelijk wanneer we hier de 
eerste resultaten van kunnen verwachten. 
 
Het beleid omtrent transgenders in de sport staat nog in de kinderschoenen, zo ook in de 
badmintonwereld. Het vergt daarom veel zorgvuldigheid om een goede richtlijn uit te 
stippelen die in harmonie is met de (inter-)nationale richtlijnen. Het is ook belangrijk om 
differentiatie toe te passen tussen topsport en breedtesport.  

Op dit moment gaan we flexibel om met transgenders in onze competities. Zodra een 
persoon de transitie is gestart merken wij het lid in onze ledenadministratie aan als het 
gewenste geslacht. De enige uitzondering is het moment waarop de desbetreffende speler 
reeds in een competitie is gestart. We gaan kijken hoe we tot en goede invulling komen.  

https://www.mulierinstituut.nl/onderzoeksthemas/diversiteit/ouderen/


   

6 
 

 
In de jeugdcompetitie is er al in hoge mate sprake van inclusie aangezien in de 
jeugdcompetitie het aantal meisjes/jongens per team is losgelaten. Momenteel worden ook 
de Opstap- en Dubbelcompetitie bij de senioren als non-binaire competitie aangeboden. 

 

Doelstellingen 
Doelstelling 1: gesprekken voeren met Transgender Netwerk Nederland over 
ervaringen/wensen/knelpunten transgenders in de sport. 
Doelstelling 2:  samen met NOC-NSF nieuwe richtlijn transgenders voor de breedtesport 
opstellen. 
Doelstelling 3:  een webinar over transgenderbeleid voor verenigingen organiseren. 


